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Bemærkninger: 

Helle FOA: Fastholdelsesflow som blev vist på sidste møde – det ligger ikke på hjemmesiden – det er ikke 
blevet publiceret, som det er beskrevet i referatet. 

DAK: Det vil vi følge op på. [Efterfølgende: det ligger der nu] 

Referat blev godkendt uden yderligere bemærkninger.  

 

 

 

 

Referat
Referent i dag: Mette og Heidi

Referatet fra sidst:

Bemærkninger?

https://danskeakasser.dk/files/media/document/Fastholdelsesflow%20med%20medlemsinformation.pdf
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Enighed. 

 

 

Karina 3FA: Underarbejdsgruppen planlægger præsentation til næste arbejdsgruppemøde i december. 

 

2. Driftsstatus

Ingen kendte fejl
_______________________________________________

Har der været oplevede ikke indrapporterede fejl?

3. Branche -
aftaler
generelt

Er
underarbejdsgruppen
begyndt at gennemgå
og fremfinde samtlige
gamle brancheaftaler?

Ny opbygning af
hjemmesiden:
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Punkt A – manglende afsenderID ved afvisning af rekvisition 

Vibeke KMD: Undersøgelse i gang, men der mangler eksempler til fejlsøgning. Der er skrevet til NC. 

Lasse NC: Mail om dette skal sendes til Lasse. 

Jane, Krifa i chatten: Vi kan godt levere eksempler, hvis der er behov. 

ASE: IT-Afdelingen undersøger. Har skrevet til Lasse NC for at få eksempler til fejlsøgning.  

Peter Lund, NC kikker på data.  

Punkt B – afvisningsårsag S 

Frie: Afvisningsårsagen bliver implementeret den 17-09-2023. Løsningen er ikke testet endnu.  

Punkt C – medlemskabshuller i vandrejournalen 

NC: Det handler om slettelser S og udmeldelser U og er relateret til næste på punkt på dagsordenen og det 
foreslås, at diskussionen tages under punktet vandrejournalen. 
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DAK: Funktionen om at indsætte uafsluttede linjer ved udmeldelse og slettelse står meget tydeligt i vores 
fælles kravspec. I praksis har det ikke været brugt fra Moduluskasserne og det skal overvejes, om vi skal 
lave beskrivelsen i kravspec om i stedet for at fastholde måske unødvendige krav, der ikke følges af alle.  

NC: Vi udfasede funktion i 2002 og 2003 – udfaset på baggrund af de daværende Moduluskunder. Afklaret 
via Arbejdsdirektoratet dengang, ligesom vi tjekkede i bekendtgørelsen og derfra traf beslutningen om ikke 
at følge kravspecen.  

Modulus understøtter det ikke – NC har gjort som kunderne bad om.  

De tilstedeværende ikke moduluskasser gav udtryk for, at de støtter op om kravspec-beskrivelsen, da 
øvrige systemer følge kravspecen. 

DAK: Det vi skal tage stilling til er om der er sagsbehandlerbehov for at følge løsningen, der er beskrevet i 
kravspec. Da kravspec blev skrevet var det den eneste måde at identificere medlemsslettelse, i mellemtiden 
har vi indført afvisningsårsag S og fremadrettet får vi svigssanktionerne fra sanktionsregisteret i DFDG. 
Yderligere må vi konstatere, at vi har levet uden S- og U-linjer fra Modulus siden 2003. 

DAK foreslår at vi retter kravspec’en til, så det er valgfrit, om man sender S/U perioder. 

På den måde kræves der ikke ændringer i a-kassesystemerne, men vi kan lukke diskussionen. 

Beslutning: Der laves et udkast til næste møde om, hvordan krav spec med valgfrihed kan se ud – 
medsende dagsorden til næste møde.  

 

5. AR260
(vandre -
blanketten)

Dette har været
defineret i DO fra
start.

Hvordan mener vi,
det skal virke

fremadrettet?

Erfarings-
udveksling og

diskussion
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Nuværende metode giver problemer hos LH og andre, idet alt for mange rekvisitioner bliver afvist.  

Dialog med STAR har givet følgende forslag: 

 

Forslaget kræver, at DO ændres til at kalde en ny webservice. DAK har bedt KMD om tilbud på løsningen. 

Enighed at det ville være godt at ændre webservicekaldet, så 0-kasse-kaldet virker, for de kasser, der 
anvender det. Det er dog ikke alle a-kasser, der anvender kald til kasse 0. 
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Det kræver en indstilling til DO-gruppen, som DAK udarbejder på baggrund af argumenter fra DO-
arbejdsgruppen og prisentilbud fra KMD. 

Argumenter at bruge rekvisition til kasse 0 (og dermed for at rekvisition til kasse 0 skal virke): 

• medlemmerne ved ikke altid, hvor de er medlem henne. Giver mange fejl ved rekvisition til specifik 
kasse 

• I forbindelse med pakke 5 er det nødvendigt at kalde til kasse 0 for at få dækket historiske huller 
• Medlemmer, der måske er slettet pga misligholdt gæld i tidligere a-kasse oplyser ikke altid om 

tidligere a-kasse og dermed er kald til kasse 0 nødvendigt for at tjekke medlemmerne 

 

 

Jane, Krifa: De 2 markerede cirkler er problematiske, idet der modregnes, før man sletter. En stor 
opfordring fra os til at man beder den nye kasse om hjælp til opkrævning, før man sletter. 

DAK: Er vi enige om, at det er god praksis at modregne, før man sletter? Thumbs up bekræftelse fra 
deltagerne. 

Karina, 3FA: Fast praksis at bede ny kasse om hjælp. Har dog set eksempler hos 3FA på, at medlemmet er 
blevet slettet. Prøver at skærpe egen praksis.  

Helle, FOA: Vi er glade for de grønne kasser – Vigtigt at det ikke er den gamle kasse, der kan slette. Det er 
den nye. Kan ikke se at det udfordrer praksis.  

Konklusion:Vi sikrer i egne forretningsgange, at vi skal huske at modregne gæld, før vi beder den nye kasse 
slette. 

7. Gæld og overflytning
Bemærkninger modtaget fra Krifa (Jane)

Tidspunkt for modregning, tidspunkt for underretning?
Oplevet slettelse i stedet for modregning – i strid med proportionalitetsprincip
Modregning § 9 før slettelse § 10, ligesom hjælp til opkrævning før slettelse i § 11 stk. 1
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Spørgsmålet er fra Krifa: Får vi kode S alle de gange, der er behov? 

DAK: Umiddelbart må det være en håndholdt proces, hvor kasse 2 skal reagere på, at udmeldelsesårsagen 
er registreret som misligholdelse af gæld, og at det skal medføre, at der manuel sættes kode S.  

Jane, Krifa: Vores sagsgang indebærer, at den kun kommer til manuel, når der er gæld. Konkluderer at det 
ikke er nok at kigge på gæld, men at der skal sendes S allerede pga misligholdelsen. 

 

Beslutning: Skemaet lægges på hjemmesiden under sagsbehandlingsredskaber. 

7. Gæld og overflytning
Jane, Krifa fortsat:

Hvordan sikrer vi Afslagskode S i følgende situation:
• Medlem har gæld til kasse 1 – overflyttes til kasse 2.
• Kasse 1 sender efterfølgende afgørelse om at medlem skal slettes af kasse 2
• Medlem har ikke gæld til kasse 2, men kasse 2 har udmeldelsesårsag: Misligholdelse af forlig
• Medlem melder sig efter nogen tid ind i kasse 3
• Kasse 3 sender rekvisition til kasse 2
• Hvordan sikres at kasse 2 svarer med afvisning S, selv om der ikke er gæld i kasse 2?
• Hvordan finder vi ud af om gælden i kasse 1 fortsat eksisterer?

7. Gæld og overflytning

Andre kommentarer til gælds -skemaet? Skal det i virkeligheden på hjemmesiden?

https://danskeakasser.dk/files/media/document/G%C3%A6ld_sanktion_opst%C3%A5et_efter_overflytning_skema.pdf
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Beslutning: Det opdaterede notat erstatter det hidtige på hjemmesiden. 

 

 

Punktet udskydes til næste møde, hvor der sætte god tid af til diskussionen.  

 

 

https://danskeakasser.dk/files/media/document/Overflytning%20-%20h%C3%A5ndholdte%20elementer%20udenfor%20DO%20rev%20060923.pdf
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DAK: Det gamle domæne bliver lukket, når alle er kommet på det nye. 

FAK meddeler, at de er på nyt domæne, øvrige kasser melder pas. 

Beslutning: Punktet tages med på næste møde, hvor kasserne kan have afklaret, om de er overgået. 

10. Generelt nyt fra DAK

Orientering

• Certifikat -udskiftning på Digital overflytning
Kun 2 kasser er endnu ikke faldet på plads – godt gået trods sommerferie 

• Skift til nyt domæne

Generelt nyt fra DAK
• Overgang til nyt domæne

• Dokumentation lagt på
hjemmesiden

• Medsendt sammen med sidste
referat

• Samtidig er dokumentet
Teknisk beskrivelse af DO
opdateret fra en version 2_07
til 2_08, så de korrekte
domæner fremgår
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Beslutning: På grund af behov af mere tid – specielt pga. emnet om timebanken – aftales at næste møde 
udvides til 1½ time. Dvs. fra 10 til 11:30. 

 

Mette, FAK: Er der noget i digital overflytning omkring udveksling af data på baggrund af samtalerne i 
nytænkning. 

DAK: Nej. Alle nødvendige informationer om nytænkning herunder jobsamtaler udveksles via DFDG. 

Karina, 3F, Information: Gitte overtager pladsen fra 3F fra næste møde.  

Næste online møde
Næste møde i DO-Arbejdsgruppen foreslås til

Den 14. december 2023, kl. 10-11

12. Eventuelt


